
PROTOKÓŁ NR LXV/10
Z LXV SESJI

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,
która odbyła się 30 września 2010 roku

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Kowarach.

Przewodniczący Rady Miejskiej  w Kowarach,  Tadeusz Cwynar  o godzinie  15.10 
otworzył LXV  Sesję. W posiedzeniu uczestniczyło 12 Radnych ( nieobecni: p. Bierowski, 
p.  Kosowski  (załącznik  nr  1),  p.  Pohoska),  co  wobec  ustawowego  składu  Rady, 
wynoszącego 15 osób, stanowi quorum.

Następnie Przewodniczący odczytał porządek obrad (załącznik nr 2), który poddany 
pod głosowanie został przyjęty jednogłośnie, a przedstawiał się, jak poniżej.

1. Otwarcie Sesji.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Wystąpienie Pana Stanisława Dziedzica – Prezesa Zarządu Spółki KSWiK, w sprawie 
bieżącej sytuacji spółki. 
4. Sprawozdanie z prac między sesjami:
- Burmistrza,
- Przewodniczącego Rady Miejskiej,
- Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej,
- Przewodniczących Komisji,
- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,
- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie Nysa.
5. Pytania i interpelacje.
6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:
a)  utworzenia  odrębnych  obwodów  głosowania  dla  przeprowadzenia  głosowania  w 
wyborach do rady gminy, rady powiatu i sejmiku województwa w 2010 r.;
b) trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych na 
terenie Gminy Miejskiej Kowary przez osoby fizyczne lub osoby prawne, inne niż jednostki 
samorządu terytorialnego;
c) prac nad projektem uchwały budżetowej;
d) zmiany uchwały budżetowej Miasta Kowary na 2010 rok;
e) skargi Pani Ewy Klemaszewskiej na bezczynność Burmistrza Miasta Kowary;
f) skargi Pani Haliny Giller na działanie Burmistrza Miasta Kowary.
7. Sprawy różne.

Ad. 3Przewodniczący udzielił głosu Panu Prezesowi KSWiK. Pan Dziedzic szczegółowo 
omówił  obecną  sytuację  spółki,  działania  podejmowane  przez  niego   oraz  czekające 
spółkę  –  jego zdaniem -  zagrożenia.  Udzielił  również  odpowiedzi  na  zadawane przez 
Radnych pytania dot.  funkcjonowania spółki.
15.20 - do obradujących dołączył P. Bierowski
P.  Mazurak  stwierdził,  że  zgodnie  z  przepisami  Rada  Nadzorcza  i  Zarząd  ponoszą 
odpowiedzialność za złe  gospodarowanie spółką,  w związku z czym należy złożyć  do 
organów ścigania zawiadomienie o popełnieniu przestępstwa. Podkreślił, że zaniechanie 
powiadomienia odpowiednich organów również jest przestępstwem. 
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Przewodniczący  podziękował  P.  Dziedzicowi  za  wystąpienie  i  ogłosił  10  minutową 
przerwę.

16.16-16.26 Przerwa

Ad. 4 Burmistrza ( załącznik nr 3).
P. Burmistrz oznajmił, iż jest zdumiony wypowiedzią P. Dziedzica. Szczegółowo omówił  
procedurę dot.  wydania decyzji  na zajęcie pasa drogowego, nawiązując do stwierdzeń 
Pana Dziedzica dot. pokrycia przez gminy kosztów remontu ulic.
P.  Pędziwiatr  zwróciła  się  o  informację  w  sprawie  spotkania  P.  Burmistrza  z 
przedstawicielami  PEC  w  Wałbrzychu.  Burmistrz  przedstawił  wnioski  z  powyższego 
spotkania.
P.   Tyrawa  zapytał,  kiedy  będzie  raport  podsumowujący  spotkania  z  firmą  Haskel. 
Burmistrz  poinformował,  że  nie  będzie  takiego  raportu,  są  za  to  złożone  przez  firmę 
dokumenty dot. budowy drogi do Stacji Sportów.
Następnie  Burmistrz  odpowiedział  na  pytania  Radnych  dot.  akcji  odłowu  psów  oraz 
przedstawił  szczegółowo  sprawę  uzyskania  przez  Stację  Sportów  Zimowych  i 
Paralotniarstwa decyzji środowiskowej. 

Przewodniczący przedstawił swoje sprawozdanie ( załącznik nr 4).
P. Mazurak zapytał Przewodniczącego kiedy do Radnych trafi wyrok i uzasadnienie dot. 
Uchwały nr LIX/290/10. Poprosił  o wpłynięcie na Panią mecenas i  wyjaśnienie sprawy 
uzyskania uzasadnienia. 
Pan Dominik Kubacki wyjaśnił procedurę dostarczania przez NSA uzasadnień do wyroków 
i upewnił Radnych, że Pani mecenas zwróciła się do Sądu ze stosownym wnioskiem. 
P. Mazurak zobowiązał Przewodniczącego do dostarczenia kopii pisma wysłanego przez 
Panią Król do Sądu. 

Komisja Gospodarki Komunalnej
P. Kołodziej poinformował o sprawach jakimi zajmowała się Komisja oraz o wizji  na ul.  
Świętej Anny i „Wyspie”.

Komisja Oświaty i Kultury
P. Klepacz przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji oraz wnioski. 

Komisja Rewizyjna
P. Ujma poinformowała jakimi sprawami zajmowała się Komisja i poprosiła o szczegółowe 
informacje  dot.  inwestycji  prowadzonej  prze  Sudety  Park.  Przedstawiła  również 
stanowisko komisji dot. skargi na bezczynność i na działanie burmistrza.
Burmistrz nadmienił, że nie miał możliwości ustosunkowania się do pytań Komisji gdyż nie 
otrzymał protokołu.

Komisja Ładu i Porządku Publicznego
P. Pędziwiatr odczytała sprawozdanie oraz wnioski Komisji.

Komisja Zdrowia i Opieki Społecznej
P. Płoński odczytał sprawozdanie dot. działalności Komisji.

Ad.  5  P. Ujma  odczytała  interpelację  dot.  przygotowania  sprawozdania  z  prac  Biura 
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promocji ( załącznik nr 5).
P. Tyrawa poruszył sprawę parku przy ul. Parkowej. Poprosił o przedstawienie planów dot.  
prac porządkowych na terenie parku.
Burmistrz  poinformował  o  projekcie  dot.  rewitalizacji  parku  i  szczegółowo omówił  jego 
założenia. 
Następnie P. Tyrawa zadał pytanie dot. prac odtworzeniowych na ul. Rejtana, P. Bierowski 
odnośnie  godzin  włączania  i  wyłączania  oświetlenia  ulicznego.  Burmistrz  udzielił  
odpowiedzi na pytania zadane przez Radnych.
P.  Kołodziej  poprosił  Panią  Skarbnik  o  wyjaśnienie  zasad  i  cel  emisji  obligacji  przez 
miasto.
P. Skarbnik udzieliła odpowiedzi.

Ad 6 a) Utworzenia odrębnych obwodów głosowania dla przeprowadzenia głosowania w  
wyborach do rady gminy, rady powiatu i sejmiku województwa w 2010 r.

P. Sekretarz omówił uchwałę. Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały a następnie 
poddał  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  wzięło  udział  13  Radnych  (nieobecni:  
P. Kosowski, P. Pohoska). „Za” głosowało 12 osób, 1 wstrzymała się od głosu.
17.30 - P. Nowosielski opuścił salę obrad
17.35 – P. Mazurak opuścił salę obrad 

b)  Trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli prowadzonych na  
terenie Gminy Miejskiej Kowary przez osoby fizyczne lub osoby prawne, inne niż jednostki  
samorządu terytorialnego.

P. Skarbnik omówiła uchwałę. Przewodniczący po przeczytaniu projektu uchwały poddał ją 
pod  głosowanie.  W  głosowaniu  brało  udział  11  Radnych  (  nieobecni:  P.  Kosowski, 
P. Nowosielski, P. Mazurak, P. Pohoska ). „Za” głosowało 9 osób , 2 wstrzymały się od 
głosu. 

c)  Prac nad projektem uchwały budżetowej.

17.40 – P. Kołodziej i Łągiewka opuścili salę. P. Nowosielski powrócił na salę obrad.

P. Skarbnik omówiła uchwałę po czym Przewodniczący odczytał projekt i poddał go pod 
głosowanie. W głosowaniu brało  udział 10 Radnych ( nieobecni: P. Kosowski, P. Mazurak, 
P. Kołodziej, P.Łągiewka, P. Pohoska). Uchwała została przyjęta jednogłośnie.

d)  zmiany uchwały budżetowej Miasta Kowary na 2010 rok.

17.45 – P. Kołodziej wrócił na salę obrad.

P. Skarbnik omówiła uchwałę, następnie Przewodniczący odczytał projekt i poddał go pod 
głosowanie. W głosowaniu brało udział 11 Radnych ( nieobecni:P. Kosowski, P. Mazurak, 
P. Łągiewka, P. Pohoska). „Za” głosowało 6 Radnych, 5 wstrzymało się od głosu. 
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e)  Skargi Pani Ewy Klemaszewskiej na bezczynność Burmistrza Miasta Kowary.

P. Ujma poinformowała, że Komisja Rewizyjna omawiała skargę Pani Klemaszewskiej na 
posiedzeniu w dniu 30.08.2010 r.  Skarga ta została uznana za bezzasadną ponieważ- 
zdaniem  Komisji  -  Pani  Klemaszewska  była  informowana  o  swojej  sprawie  przez 
kierownika inwestycji w siedzibie KSWiK.

17.55 -  P. Mazurak i P. Łągiewka wrócili na salę obrad.

Przewodniczący odczytawszy projekt uchwały -poddał go pod głosowanie. W głosowaniu 
udział brało 13 Radnych (nieobecni: P. Kosowski, P. Pohoska). „Za” głosowało 12 osób, 1 
wstrzymała się od głosu. 

f)  Skargi Pani Haliny Giller na działanie Burmistrza Miasta Kowary.

P.  Ujma  odczytała  fragment  protokołu  z  posiedzenia  Komisji  Rewizyjnej,  dot.  skargi  
złożonej  przez  Panią  Giller  (załącznik  nr  6)  i  poinformowała  Radnych,  że  Komisja 
Rewizyjna uznała skargę za zasadną. 
Burmistrz nadmienił, że Komisja Rewizyjna nie zwróciła się do niego o wyjaśnienia dot.  
skargi,  nie  miał  więc możliwości  ustosunkowania się  do niej.  Następnie omówił  zapisy 
umów  zawieranych  przez  gminę  z  dzierżawcami,  zwracając  uwagę  na  art.  dot.  
rozwiązania, wygaśnięcia umowy oraz odszkodowania. Następnie odpowiedział na pytania 
Radnych  dot.  omawianej  skargi.  Poproszono  również  Pana Kubackiego o  wyjaśnienie 
kwestii sposobu przekazywania działki oraz definicji pojęcia korzystania z nieruchomości. 
Pan Mecenas udzielił odpowiedzi na zadane mu pytania.

18.13 – P. Kołodziej opuścił salę obrad.

P. Ujma wyraziła wątpliwości co do zasadności  żądania odszkodowania od Pani Giller, 
gdyż jej zdaniem Pani Giller nie wyrządziła swoją działalnością szkody. 
Następnie Pan Kubacki wyjaśnił pojęcie odszkodowania  z prawnego punku widzenia.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. W głosowaniu brało 
udział 12 Radnych ( nieobecni: P. Kosowski, P. Pohoska, P. Kołodziej). „Za” głosowało 7 
osób, 1 „przeciw”, 4 wstrzymały się od głosu.

Ad. 7 P. Ujma przypomniała o wniosku komisji dot. rozwiązania umowy najmu lokalu przy 
ul. Karkonoskiej 14. 
Burmistrz poinformował, że korespondencja w tej sprawie została wysłana jednak jej nie 
odebrano.
Następnie P.  Nowosielski  i  P.  Mazurak poruszyli  sprawę przeprowadzanych w mieście 
remontów i informowania o tym mieszkańców. 
Burmistrz  zaznaczył,  że  do  tej  pory  żaden  z  burmistrzów  nie  organizował  spotkań 
informacyjnych dla mieszkańców. W tej chwili zapraszani są mieszkańcy poszczególnych 
ulic  w  celu  uzgodnienia  ich  indywidualnych  potrzeb.  Podkreślił,  że  również  Radni  są 
przedstawicielami mieszkańców i powinni ich reprezentować. 
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Następnie- w związku z tym, że nie było więcej spraw wymagających omówienia- 
Przewodniczący o godz. 18.40 zamknął LXV Sesję Rady Miejskiej w Kowarach.

Protokół sporządził: Przewodniczący 
          Tadeusz Cwynar                            Rady Miejskiej w Kowarach

5


